
Diviaky aj v Malinove 

Milí občania, 

Už niekoľko rokov pozorujeme výskyt diviačej zveri v našich podmienkach. Ako sa to hovorilo ešte pred 

nedávnom, „raz za uhorský rok“ sa nejaký zablúdenec objaví aj u nás. Žiaľ, posledné roky sa to už stáva 

pravidelnosťou. Nie je tomu inak ani tento rok. Zaznamenali sme aj v dvoch lokalitách ich výskyt, 

dokonca v jednej aj diviačicu s mláďatami. Je potrebné si povedať, že v našich podmienkach je diviačia 

zver na vrchole potravinového reťazca a nad ním sme už len my, ľudia. Členovia nášho združenia sa 

snažia každý rok, ak nastane takýto výskyt diviačej zveri eliminovať ich stavy. Ak sa však pozriete na 

naše polia, zistíte, že máme podmienky na lov maximálne obmedzené, nakoľko už v tomto čase 

poľnohospodárske plodiny ako kukurica, cirok či slnečnica tak narástli, že lov je v podstate nemožný. 

Aj z toho dôvodu poprosím všetkých, čo milujú našu prírodu aby boli opatrní pri prechádzkach, ako aj 

pri venčení psov. Diviaky sú najviac aktívne za skorého rána, za skorého večera a pochopiteľne v noci. 

Stretnutie s touto zverou nemusí byť vždy najšťastnejším zážitkom, a ak sa jedná o diviačicu 

s mláďatami, tak už vonkoncom. Takže z tohto dôvodu poprosím všetkých o opatrnosť v lokalitách, kde 

sú citované poľnohospodárske plodiny a kde je pre Vás dohľad minimálny. Je potrebné ešte dodať, že 

enormne rýchlo postupuje ochorenie diviakov na Africký mor ošípaných, kde už je viac ako polovina 

Slovenska označená ako ohrozené územie a nesmieme zabudnúť aj na skutočnosť, že popri tom 

existuje u diviakov Aujezkého choroba už dlhé roky, kde je diviačia zver iba hostiteľom a ktorá sa 

prenáša v prvom rade na našich psíkov - je na nich priam drastická. Žiaľ, na Slovensku oficiálna štúdia 

o početnosti nakazených diviakov na túto chorobu neexistuje, ale na porovnanie môžu poslúžiť údaje 

z ČR, kde sa to pohybuje okolo 30%. Predpokladáme, že ani na Slovensku tomu nebude inak. Na 

lokalitách určených na voľný výbeh psov sme zatiaľ nezaznamenali výskyt diviakov, takže by mohli byť 

zatiaľ bezpečné. Poprosíme však všetkých, ktorí by pri svojich prechádzkach zaznamenali a videli 

diviačiu zver, aby nám dali takúto informáciu čo najskôr.   

Ďakujem ! 

S pozdravom 

Imrich Füle – PZ Eberhard v Malinove, 0903 708 948 


